
Voorjaarsnota Betoog CDA 

 

 

Voorzitter, dank u wel. 
 

Uiteraard wil ik als eerste alle betrokken bij het opstellen van deze 
voorjaarsnota bedanken voor hun bijdrage. Het is niet makkelijk om zoveel 
werkzaamheden die gedaan worden en zoveel plannen op een leesbare manier 
op te schrijven in 81 pagina’s. En dan ook nog aan zoveel eisen en wensen 
voldoen van de 6 partijen die in de raad zitten, dat maakt het niet gemakkelijk. 
 

Tot zover onze positieve inbreng vanuit het CDA. 
  
Over naar het wat meer kritische deel. 
 

Daarbij begin ik zoals langzamerhand gebruikelijk is de laatste jaren met een 
herhaling van een eerder CDA betoog, dat startte met de zin: Alles doen, tenzij 
…. Oeps. 
 

De rest van dat betoog zal ik jullie besparen, dat kun je zelf opzoeken. Echter, 
dat betoog en ook eerder hebben wij al geopperd om eens wat vaker op de 
rem te trappen, en niet te denken: We moeten zoveel mogelijk doen. De 
dadendrang van de coalitie blijft maar aanwezig. Er wordt extra budget 
gevraagd aan de raad, en dan blijkt dat het project niet volledig bemenst te 
kunnen worden met eigen mensen, waardoor ingehuurd moet worden. Nadat 
dit in het voorgaand jaar is opgelost door het ambtenarenapparaat gedegen uit 
te breiden, was er weer ruimte ontstaan om projecten op te pakken. Dit heeft 
geleid tot een volgende serie activiteiten en projecten, met andere woorden 
de cyclus herhaalt zich waarbij de bottleneck dan weer gebrek aan capaciteit 
danwel gebrek aan budget is. En daarmee zijn we dus weer terug bij af. 
 

Voorzitter, 
Het lijkt er op dat het college geen keuzes maakt wat echt belangrijk is, wat 
echt noodzakelijk is en wat wellicht later gedaan kan worden. Helaas zijn we 
als oppositie in staat dit wel steeds te melden, maar niet in staat dit zelf te 
realiseren, echter worden we nu tussen aanhalingstekens geholpen door het 
rijk. Er staat namelijk een afgrond ons op te wachten, oftewel het ravijnjaar en 
ook de jaargangen daarna staan er nog niet florissant bij, waardoor het college 
nu min of minder gedwongen wordt om het budget voor de komende jaren 
nader tegen het licht te houden. 



 

De eerste tekenen van de bezuinigingen oftewel nee zeggen tegen geldvragers 
die er nu zitten aan te komen, geven ons weinig hoop dat ook echt de goede 
keuzes gemaakt worden. Zeer recent zijn hier voorbeelden van in de raad en 
commissie voorbij gekomen. Er is geen budget voor bijvoorbeeld de blokhut 
van Jong Vessem, de atletiekvereniging DES. En een nog duidelijker voorbeeld 
is de dorpsondersteuner in Steensel. Het lijkt er op vanuit de cijfers van de 
voorjaarsnota, dat hier ook een beperking wordt ingesteld op de uren voor de 
dorpsondersteuner na afloop van de pilot, voor de komende jaren. Dit ondanks 
dat deze dorpsondersteuner ook voor besparingen op bijvoorbeeld de WMO 
uitgaven lijkt te zorgen. Wij vragen derhalve dat het college hier toch nog eens 
goed over nadenkt en hier voldoende budget voor vrij zal maken voor de 
toekomst. Wij zullen dit kritisch blijven volgen, aangezien dergelijke functies 
onze maatschappij zeer nodig heeft. Niet iedereen is mondig en doortastend 
genoeg om zelf overal achteraan te gaan. Hulp in deze vorm vinden wij vanuit 
het CDA een belangrijke pijler en vragen derhalve het college om een reactie. 
Neem de benodigde uren op in de evaluatie van de dorpsondersteuner. Zo niet 
hebben we de motie klaar liggen (en is reeds getoetst en uitvoerbaar). 
 

Deze voorbeelden van kleinere activiteiten lijken de dupe te worden van de 
dadendrang van de coalitie. 
 

Let wel: Zoals iedereen ook al weet komen naast het ravijnjaar nog twee grote 
evenement op ons af, de schaalsprong en het ASML-opslingereffect. 
 

En ja, er is al een enorm pakket (van enkele miljarden) met het rijk afgesproken 
van waaruit vele projecten kunnen worden betaald. Echter er zal ook voor de 
projecten waarbij Eersel betrokken zal zijn, zonder twijfel een financiële 
inbreng worden gevraagd. En uiteraard zal naast een budget ook personele 
capaciteit worden gevraagd. Daarvoor dient de Gemeente Eersel ook 
voorbereidingen te treffen. 
 

Ons voorstel is daarbij niet, om nog meer ambtenaren te gaan werven, maar 
om ruimte bij de bestaande capaciteit te reserveren, en op de rem trappen. 
Wellicht kan bij de andere kempengemeenten aan worden geklopt om 
gezamenlijk op te trekken. Tenslotte is de schaalsprong en ook de ASML-
opslinger breder dan alleen Eersel, en hebben dus andere gemeenten ook 
belang bij het juist uitvoeren van projecten door Eersel en door samenwerking 
met Eersel. 
 



Het zal niet makkelijk zijn om de juiste keuzes te maken, er zullen nu zeker 
teleurstellingen gaan ontstaan en dan zal blijken waar dit college en de coalitie 
echt voor staat. De OZB verhoging was bijvoorbeeld niet onderdeel van het 
coalitieakkoord, maar wordt nu wel voorgesteld. 
 

Voorzitter hierbij willen we het laten, dit is onze reactie op de voorjaarsnota.  
 

 

 


